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Svar på spørgsmål nr. 189 til Naalakkersuisut vedr. forhøjelse af kvoterne for 
hvid- og narhvaler i Tasiilaq og bygderne samt for isbjørne i Ittoqqortoormiit 

Naalakkersuisut har den 15. september 201 4 modtaget spørgsmål i henhold til § 
37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsat af medlem af Inatsisartut 
Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit 
ressortområde. 

Agter Naalakkersuisut at forhøje kvoterne for h vid- og narhval i Tasiilaq? 

Ad. 1 
Der er ingen biologisk rådgivning på hvidhvaler i 0stgrønland. Der er ikke fastsat en 
kvote endnu .. Grønlands Naturinstitut oplyser, at der findes en hvidhvalsbestand ved 
Svalbard, som opholder sig i nærheden af Nordøst Polynya mellem Svalbard og 
Grønland . De få hvidhvaler, der er blevet observeret ved østkysten, kan derfor være 
strejfere fra bestanden ved Svalbard. Det er dog et punkt, der skal drøftes med 
NAMMCO. APNN har derfor ingen planer om at indføre kvoter for hvidhvaler 
0stgrønland, men overvejer fastsættelse af et kvoteloft af forsigtighedsprincip. 

Med hensyn til kvoten for narhvaler i Tasiilaq og bygderne er den seneste rådgivning fra 
NAMMCO og JCNB fælles videnskabelig arbejdsgruppe fra 2012. Naalakkersuisut har 
ingen planer om at ændre kvoten for narhvaler i Tasiilaq og bygder før end ny 
rådgivning forelægger og denne vurderet af APNN efter offentlig høring. 

I den seneste rådgivning fra NAMMCO/JCNB anføres det, at narhvalerne i 0stgrønland 
tilhører to forskellige bestande, hvor bestanden ved Ittoqqortoormiit er genetisk forskellig 
fra de øvrige narhvaler i 0stgrønland. Der er derfor ikke mulighed for at overføre 
restkvote fra Ittoqqortoormiit til Tasiilaq forvaltningsområde. 

Agter Naalakkersuisut at forhøje kvoten for isbjørne i Ittoqqortoormiit? 

Ad. 2 
Grønlands Naturinstitut er fra 2014-2018 i gang med en omfattende opmåling af 
isbjørne i 0stgrønland. Det har ikke været muligt at begynde tidligere, da 
Naturinstituttets fokus har været i Vestgrønland, hvor den samlede fangst fra Canada og 
Grønland er betydelig og ressourcekrævende. 

Opgaven vedr. rådgivning om isbjørne i 0stgrønland er så stor, at undersøgelserne 
spredes over flere år for at skaffe den nødvendige finansiering og baggrundsviden. 
Ingen har talt isbjørne i så stort et område før. Vurderingen deles i seks trin eller 
undersøgelser: 
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1. Indsamling af prøver fra fangst (løbende): Aldersbestemmelse og DNA-analyser 
2. Interviewundersøgelser (2014-2015): Fangernes viden om ændringer i isbjørne 

antal, udbredelse, sundhedstilstand, økologi, fangst og påvirkning af 
klimaændring vil blive indsamlet. 

3. Modellering af fangstdata samt litteraturundersøgelser (2014-2015) 
4. Satellitmærkning i Sydgrønland (2014-16). Mere viden om isbjørnenes 

bevægelsesmønstre er nødvendig for at forstå, om isbjørnene i 0stgrønland 
skal forvaltes som en eller flere bestande. Brændstofdepoter blev etableret i 
2014 og selve mærkningen vil begynde i 2015. 

5. FangsUgenfangst-tælling syd for Nationalparken (2016-2018): Forventede 
resultater inkluderer oplysninger om antallet af isbjørne i de områder, hvor man 
fanger dem, størrelsen af udvekslingen mellem isbjørne fra Ittoqqortoormiit og 
Ammassalik og den naturlige vækst i bestanden. 

6. Tælling ved olieefterforskningsområde, øst for Nationalparken (2015-2018): 
Naturinstituttet har søgt midler til at tælle isbjørne i Nationalparken i forbindelse 
med olieefterforskningstilladelser. 

Det vil først være muligt at vurdere status af isbjørne i 0stgrønland og fremskaffe 
robust videnskabelig rådgivning, når alle undersøgelserne er fuldført. 

Indtil rådgivningen forelægger, vil APNN forholde sig til forsigtighedsprincippet. Der 
er derfor ingen planer om at ændre kvoten for isbjørne i 0stgrønland på nuværende 
tidspunkt. 

Inussiarnersumik inuulluaqqusillunga 
Med venlig hilsen 

Finn Karlsen 
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